
PROTOKÓŁ Nr XXX/2021 
 z sesji Rady Gminy Skąpe 

z dnia 26 marca 2021 r. 
 
Szczegółowe imienne wyniki z przeprowadzonych głosowań Rady Gminy w Skąpem znajdują 
się w linku https://bip.skape.pl/strona-816-sesja_nr_xxx_z_dnia_26_03_2021_r.html i 
stanowią załączniki do protokołu. 
Przewodniczący Rady Mariusz Kuźmicz otworzył XXX Sesję Rady Gminy Skąpe o godz. 8.00. 
Przywitał Pana Wójta Gminy Skąpe Zbigniewa Wocha, Panią Sekretarz Alicję Hoppen-
Anyszko Radną Powiatu, Członka Zarządu Powiatu Świebodzińskiego, Panią Skarbnik 
Brygidę Sewohl oraz koleżanki i kolegów Radnych.   
Następnie odczytał porządek obrad, do którego zaproponował wprowadzić dodatkową 
uchwałę omawianą na wspólnym posiedzeniu Komisji w sprawie przyjęcia do realizacji 
zadania pn. "Przebudowa drogi powiatowej nr 1226F w m. Węgrzynice w zakresie budowy 
chodnika". Więcej zmian nie zgłoszono. W wyniku głosowania imiennego przyjęto zmianę 
jednogłośnie (radny Wiesław Zawiślak w systemie oddał głos przeciw, radny Andrzej Kałużny 
z przyczyn technicznych nie oddał głosu w systemie), a porządek przedstawia się następująco: 
1. Otwarcie obrad sesji. 
2. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) o zmianie uchwały w sprawie uchwały budżetowej Gminy Skąpe na 2021 rok,  
b) ustanowienia trwałego zarządu na rzecz gminnej jednostki organizacyjnej, 
c) wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy w trybie bezprzetargowym, 
d) wyrażenia zgody na odpłatne nabycie nieruchomości zabudowanej przepompownią 

ścieków, 
e) pozbawienia kategorii drogi gminnej poprzez wyłączenie z użytkowania jako droga 

publiczna na terenie gminy Skąpe, 
f) uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego wsi Niesulice 

i terenów przyległych III, 
g) zasad i trybu przeprowadzenia konsultacji społecznych dotyczących projektów zmian 

statutów sołectw i osiedla Gminy Skąpe, 
h) planu pracy Komisji Rewizyjnej, 
i) rozpatrzenia petycji, 
j) przyznania pierwszeństwa w nabyciu nieruchomości zabudowanej budynkiem 

mieszkalnym wraz z gruntem oraz pomieszczeniem przynależnym oraz wyrażenia 
zgody na zbycie nieruchomości w trybie bezprzetargowym na rzecz najemcy, 

k) wyrażenia zgody na przyjęcie dotacji ze środków finansowych pozostających 
w dyspozycji Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej 
w Zielonej Górze, 

l) przyjęcia do realizacji zadania pn. "Przebudowa drogi powiatowej nr 1226F w m. 
Węgrzynice w zakresie budowy chodnika". 

3. Interpelacje i zapytania radnych. 
4. Zapytania sołtysów i mieszkańców oraz odpowiedzi na nie. 
5. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
6. Przedstawienie sprawozdań z działalności komisji Rady Gminy Skąpe za 2020 r. 
7. Wolne wnioski i informacje. 
8. Przyjęcie protokołu XXIX sesji Rady Gminy Skąpe. 
9. Zamknięcie obrad. 

 
Ad. 2 Podjęcie uchwał w sprawie: 
Przewodniczący Rady Mariusz Kuźmicz poinformował, że wszystkie uchwały uzyskały 
pozytywne opinie stałych Komisji Rady Gminy.  
a) Skarbnik Gminy Brygida Sewohl poprosiła o wprowadzenie dodatkowych zmian do 

projektu uchwały o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Skąpe na 2021 
rok. W związku z przyjęciem do porządku obrad uchwały, o której mówił na początku Pan 
Przewodniczący proponuje wpisanie do budżetu kwoty 10 tys. zł na przygotowane 
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dokumentacji  projektowej dla tego zadania tj. Przebudowa drogi powiatowej nr 1226F w 
miejscowości Węgrzynice w zakresie budowy chodnika. Ponadto prosi o zwiększenie 
dochodów z tytułu darowizn o kwotę 3.864,51 zł i przeznaczenie jej na wydatki dotyczące 
miejscowości Ołobok. Te środki pochodzą od zlikwidowanego Stowarzyszenia, które 
miało swoją siedzibę w Ołoboku i przeznaczyło właśnie te środki na miejscowość Ołobok. 
Dodatkowo proponuje się zwiększenie dochodów z tytułu rekompensaty za niepobieranie 
w 2021 roku opłaty targowej w wysokości 12.075,00 zł są to środki z Ministerstwa 
Finansów, które już wpłynęły na rachunek bankowy Gminy Skąpe. Proponuje się 
zmniejszenie wpływów ze sprzedaży mienia o kwotę 2.075,00 zł.  Następnie Pani Skarbnik 
poinformowała, że  w dniu 25 marca Pan Wójt wydał zarządzenie nr 35/2021 w sprawie 
zmian w planie wydatków budżetu Gminy Skąpe. Rozdysponował w nim między innymi 
rezerwę na zarządzanie kryzysowe w kwocie 15.000,00 zł, które przeznacza się na 
dotację dla szpitala w Świebodzinie na zakup uproszczonego respiratora. W związku 
z tym zmienia się odpowiednio treść uchwały oraz dokonuje się aktualizacji odpowiednich 
załączników, w tym między innymi załącznika dotyczącego dotacji.   
Przewodniczący Rady Mariusz Kuźmicz zarządził głosowanie nad poprawkami do 
projektu uchwały o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Skąpe na 2021 
rok. W wyniku głosowania imiennego i w systemie poprawki zostały jednogłośnie przyjęte 
(radny Andrzej Kałużny z przyczyn technicznych nie oddał głosu w systemie). 
Następnie Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad projektem uchwały o zmianie 
uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Skąpe na 2021 rok. W wyniku głosowania 
imiennego i w systemie uchwała Nr XXX/253/2021 została jednogłośnie podjęta (radny 
Andrzej Kałużny z przyczyn technicznych nie oddał głosu w systemie).  

b) Przewodniczący Rady Mariusz Kuźmicz zarządził głosowanie nad projektem uchwały 
w sprawie ustanowienie trwałego zarządu na rzecz gminnej jednostki organizacyjnej. 
W wyniku głosowania imiennego i w systemie uchwała Nr XXX/254/2021 została 
jednogłośnie podjęta (radny Andrzej Kałużny z przyczyn technicznych nie oddał głosu 
w systemie).  

c) Przewodniczący Rady Mariusz Kuźmicz zarządził głosowanie nad projektem uchwały 
w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy w trybie bezprzetargowym. 
W wyniku głosowania imiennego i w systemie uchwała Nr XXX/255/2021 została 
jednogłośnie podjęta (radny Andrzej Kałużny z przyczyn technicznych nie oddał głosu 
w systemie).  

d) Przewodniczący Rady Mariusz Kuźmicz zarządził głosowanie nad projektem uchwały 
w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie nieruchomości zabudowanej 
przepompownią ścieków. W wyniku głosowania imiennego i w systemie uchwała Nr 
XXX/256/2021 została jednogłośnie podjęta (radny Andrzej Kałużny z przyczyn 
technicznych nie oddał głosu w systemie).  

e) Przewodniczący Rady Mariusz Kuźmicz zarządził głosowanie nad projektem uchwały 
w sprawie pozbawienia kategorii drogi gminnej poprzez wyłączenie z użytkowania jako 
droga publiczna na terenie gminy Skąpe. W wyniku głosowania imiennego i w systemie 
uchwała Nr XXX/257/2021 została jednogłośnie podjęta (radny Andrzej Kałużny 
z przyczyn technicznych nie oddał głosu w systemie).  

f) Przewodniczący Rady Mariusz Kuźmicz zarządził głosowanie nad projektem uchwały 
w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego wsi 
Niesulice i terenów przyległych III. W wyniku głosowania imiennego i w systemie uchwała 
Nr XXX/258/2021 została jednogłośnie podjęta (radny Andrzej Kałużny z przyczyn 
technicznych nie oddał głosu w systemie).  

g) Przewodniczący Rady Mariusz Kuźmicz zarządził głosowanie nad projektem uchwały 
w sprawie zasad i trybu przeprowadzenia konsultacji społecznych dotyczących projektów 
zmian statutów sołectw i osiedla Gminy Skąpe. W wyniku głosowania imiennego 
i w systemie uchwała Nr XXX/259/2021 została jednogłośnie podjęta (radny Andrzej 
Kałużny z przyczyn technicznych nie oddał głosu w systemie).  

h) Przewodniczący Rady Mariusz Kuźmicz zarządził głosowanie nad projektem uchwały 
w sprawie planu pracy Komisji Rewizyjnej. W wyniku głosowania imiennego i w systemie 
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uchwała Nr XXX/260/2021 została jednogłośnie podjęta (radny Andrzej Kałużny 
z przyczyn technicznych nie oddał głosu w systemie).  

i) Przewodniczący Rady Mariusz Kuźmicz zarządził głosowanie nad projektem uchwały 
w sprawie rozpatrzenia petycji. W wyniku głosowania imiennego i w systemie uchwała Nr 
XXX/261/2021 została jednogłośnie podjęta (radny Andrzej Kałużny z przyczyn 
technicznych nie oddał głosu w systemie).  

j) Przewodniczący Rady Mariusz Kuźmicz zarządził głosowanie nad projektem uchwały 
w sprawie przyznania pierwszeństwa w nabyciu nieruchomości zabudowanej budynkiem 
mieszkalnym wraz z gruntem oraz pomieszczeniem przynależnym oraz wyrażenia zgody 
na zbycie nieruchomości w trybie bezprzetargowym na rzecz najemcy. W wyniku 
głosowania imiennego i w systemie uchwała Nr XXX/262/2021 została jednogłośnie 
podjęta (radny Andrzej Kałużny z przyczyn technicznych nie oddał głosu w systemie).  

k) Przewodniczący Rady Mariusz Kuźmicz zarządził głosowanie nad projektem uchwały 
w sprawie wyrażenia zgody na przycięcie dotacji ze środków finansowych pozostających 
w dyspozycji Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej 
w Zielonej Górze. W wyniku głosowania imiennego i w systemie uchwała Nr 
XXX/263/2021 została jednogłośnie podjęta (radny Andrzej Kałużny z przyczyn 
technicznych nie oddał głosu w systemie).  

l) Przewodniczący Rady Mariusz Kuźmicz zarządził głosowanie nad projektem uchwały 
w sprawie przyjęcia do realizacji zdania pod nazwą przebudowa drogi powiatowej nr 
1226F w miejscowości Węgrzynice w zakresie budowy chodnika. W wyniku głosowania 
imiennego i w systemie uchwała Nr XXX/264/2021 została jednogłośnie podjęta (radny 
Andrzej Kałużny z przyczyn technicznych nie oddał głosu w systemie).  

 
Ad. 3 Interpelacje i zapytania radnych. 
Nie zgłoszono. 
 
Ad. 4 Zapytania sołtysów i mieszkańców oraz odpowiedzi na nie. 
Nie zgłoszono. 
 
Ad. 5 Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 

Wójt Zbigniew Woch zabierając głos poinformował, że sprawozdanie zostało 
przekazane radnym w systemie elektronicznym. Jeśli nie mają do jego treści zapytań to w tej 
kwestii nie ma nic do dodania.  
Odniósł się do zadania budowy chodnika w miejscowości Węgrzynice,. Zaakcentował to co 
powiedział radnym podczas obrad komisji. Ma nadzieje, że po następnej sesji będziemy 
podejmować działania bardziej wiążące, odnoszące się ma nadzieję do większej ilości 
przedsięwzięć w tej sferze, czyli w zakresie budowy kolejnych chodników w naszej Gminie. 
W tej chwili zależało nam na tym, żeby zadanie chodnikowe w Węgrzynicach weszło na tę 
sesję, bo miesiąc wcześniej wykonana dokumentacja daje większe gwarancje, że ta 
inwestycja zostanie wykonana w 2021 czyli w tym bieżącym budżecie.  Kluczem do tych 
kolejnych inwestycji jest kwestia ceny za wybudowanie kanalizacji w miejscowości Niekarzyn. 
Oferty są składane do drugiego kwietnia, czyli dokładnie jeszcze tydzień potencjalni oferenci 
mają czas na składanie. W związku z tym przed Świętami Wielkanocnymi będziemy znali 
wstępnie cenę tej inwestycji. Jeśli ona będzie mniej więcej zgodna z wartościami 
kosztorysowymi, czyli gdzieś koło czterech milionów złotych, to rzeczywiście otworzy nam 
większe możliwości inwestowania i wykonywania przedsięwzięć o jakich była mowa przy 
tworzeniu budżetu na 2021. Jeśli chodzi o chodniki, to oczywiście samorząd powiatowy 
w swoim budżecie ma wpisane wykonanie ostatniego etapu budowy chodnika w miejscowości 
Ołobok wzdłuż ulicy Wojciechowskiego a dokładnie od świetlicy do Kanału Ołobok. Po 
wykonaniu tego zadania zamkniemy inwestycję przy ulicy Wojciechowskiego, a w zasadzie 
przez całą miejscowość Ołobok. Po realizacji III etapu budowy chodnika w m. Węgrzynice 
pozostanie przebudowa chodnika przelotowego w miejscowości Rokitnica w stronę 
miejscowości Błonie, ale to już będzie związane z inwestycją poważniejszą i ma nadzieję, że 
w bliskiej perspektywie dwóch-trzech lat zostanie to wykonane. Wykonanie tego chodnika, 
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o jakim dzisiaj wspominamy, zamknie potrzeby komunikacyjne w tej miejscowości, poniżej 
drogi przejazdowej przez Węgrzynice. Powiat świebodziński ma także w swoim budżecie 
wpisane zadanie na wykonanie chodnika w miejscowości Międzylesie i Wójt wie, że już zostały 
podjęte działania, bo uczestniczył w nich z Panem Starostą. W związku z tym myśli, że 
w niedługim czasie zostanie wyłoniony wykonawca dokumentacji. Jest też głęboko 
przekonany, że przed nami także wspólne zadanie w miejscowości Pałck. Nie będzie 
przesądzał czy to zadanie uda się zrealizować w 2021, ale z całą pewnością zależałoby mu 
na tym, żeby wykonać dokumentację dla tego zadania, tak żeby najpóźniej w 2022 chodnik 
w miejscowości Pałck został wybudowany. Oczywiście jeśli możliwości finansowe, po 
rozstrzygnięciu przetargu na kanalizację w Niekarzynie, otworzą się na tyle mocno to 
będziemy też wykonywać działania związane z dokończeniem budowy chodników 
w miejscowości Cibórz. Jak widać zadań tych w polu widzenia jest dość dużo. I tak jak 
wspomniał, ma nadzieję, zważywszy na to jak kształtują się w tej chwili ceny 
w postępowaniach przetargowych jakie już się odbyły w Polsce na budowę kanalizacji, że 
możemy mieć nadzieję, że ta cena będzie na tyle korzystna, że otworzy nam możliwości 
inwestycyjne.  
W dalszej kolejności Wójt podziękował za zgodę na dofinansowanie urządzenia potrzebnego 
do ratowania życia pacjentów covidowych w oddziale covidowym jaki zostanie utworzony 
29 marca w naszym szpitalu w Świebodzinie. Podziękował, że radni widzą potrzeby 
i niespecjalnie musiał uzasadniać konieczność wsparcia prośby Pani Prezes Szpitala 
Niepublicznego. Chciał podziękować, że w dyskusji na ten temat, nie padł choćby jeden 
argument, że to jest prywatny szpital. Myśli sobie, że oczywiście przyjdzie czas na to, żebyśmy 
jak to się wszystko skończy na ten temat podyskutowali, bo to jest oczywiście ważne. Trzeba 
też umieć wykorzystywać takie sytuacje do tego, żeby wyciągnąć wnioski na przyszłość. Co 
możemy zrobić żeby było lepiej, bezpieczniej. I pewnie na taką dyskusję powinniśmy się 
wszyscy umówić jak to się skończy. Kiedy to się stanie nie wiadomo, ale ma nadzieję że 
wcześniej niż później.  Oczywiście duże znaczenie mają tu szczepienia. Jeszcze raz 
podziękował za mądrość. Wierzy w to i jestem przekonany, że jak zajdzie potrzeba, bez 
znaczenia ktokolwiek się do nas zwróci, żeby ratować ludzi i naszych mieszkańców też, że 
nikt nie będzie podejmował dyskusji pod tytułem, że tylko będziemy współpracować z godnymi, 
a z niegodnymi nie. Życzy wszystkim, żeby te urządzenia nie miały za długiego przebiegu, 
a w zasadzie żeby nie było potrzeby ich włączać, choć  pewnie wiemy, że tak będziecie. 
Wierzy w to, że licząc się z tym, że dzisiaj jest źle, ale może być jeszcze gorzej, że na 
samorząd Gminy Skąpe można liczyć i zgłaszamy swoją gotowość do wszelkiej pomocy, 
oczywiście w miarę naszych możliwości finansowych, bo jak dzisiaj nie staniemy bok w bok, 
podmiot w podmiot, to później już będzie za późno, żeby pomóc tym, którzy odejdą. A ludzie 
niestety odchodzą i w tej chwili sami tego doświadczamy od kilku miesięcy, a niestety to nie 
koniec i może być jeszcze gorzej.  
 
Ad. 6 Przedstawienie sprawozdań z działalności komisji Rady Gminy Skąpe za 2020 r. 

Przewodniczący poszczególnych Komisji Rady Gminy Skąpe przedstawili swoje 
sprawozdania, które stanowią załączniki do niniejszego protokołu.   
 
Ad. 7 Wolne wnioski i informacje  
Wójt Zbigniew Woch zabierając głos stwierdził, że zbliżają się Święta Wielkanocne. 
Przypomniał, że poprzednie już były w pandemii, a my siedzieliśmy w domach przerażeni tymi 
wszystkimi komunikatami ze świata. Jak okazało się później, pandemia obeszła się z nami 
wtedy łaskawie. Dzisiaj już wiemy, że to było łaskawie. Przed nami kolejne święta, nie tak 
optymistyczne, pewnie w wielu domach przepełnione niepokojem o swoich najbliższych. W 
związku z tym, życzy dużo siły, wytrwałości, mieszkańcom naszej Gminy i nadziei, bo święta 
wielkanocne są świętami nadziei niesionej przez Zbawiciela na zbawienie, ale także nadziei 
takiej, w potocznym życiu, że będzie lepiej. Czasami żeby było lepiej, to trzeba przejść ciężki 
czas i niewątpliwie ten czas przechodzimy. Ale to się kiedyś skończy i życzy wszystkim, aby 
się skończyło jak najszybciej. Korzystając z okazji te życzenia dedykuje przede wszystkim 
medykom: lekarzom, pielęgniarkom, salowym, tym wszystkim, którzy dzisiaj zmagają się 
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z pandemią za ich wysiłek i zaangażowanie. Tym wszystkim składa życzenia i głębokie 
podziękowania i zapewnienia, że w każdej chwili mogą liczyć na naszą pomoc. Przy okazji 
złożył życzenia  doktorowi i pielęgniarkom POZ w Skąpem. Poza leczeniem, wybitnie 
utrudnionym w czasach covidowych, to w tej chwili jeszcze muszą sprostać najistotniejszej 
akcji, czyli szczepieniom pacjentów, dlatego też bardzo serdecznie im za to dziękuje i życzy 
wszystkiego najlepszego z okazji Świąt i na późniejszy czas. Podziękował także Pani Dyrektor 
szpitala w Ciborzu, Panu Wojewodzie za utworzenie kolejnego punktu szczepień w naszej 
gminie. W szpitalu w Ciborzu zespoły, które szczepiły pracowników szpitala wyraziły chęć i 
gotowość szczepienia także naszych mieszkańców, niezwiązanych ze szpitalem.  Wie jakim 
to jest potężnym wysiłkiem okupione.  W tym momencie także chciałby zachęcić wszystkich  
naszych mieszkańców do szczepień, bo im szybciej się zaszczepimy, tym mamy większą 
pewność, że doczekamy do następnych Świąt Wielkanocnych. Szczepienie jest gwarantem, 
że będziemy żyć.  Nie gwarantuje, że nie zachorujemy, ale z całą pewnością zaszczepieni 
przejdą to zakażenie łagodnie. Przykład, że szczepionka działa mamy dobitnie na swoich 
jednostkach oświatowych. Nauczyciele zostali zaszczepieni, obsługa niestety nie i życie 
pokazało, że ci którzy nie zostali zaszczepieni, w tej chwili mają pozytywne wyniki. W związku 
z tym szczepmy się i nie zastanawiajmy się specjalnie nad tym jaką szczepionką. Życzy 
wszystkim medykom, mieszkańcom Gminy Skąpe, Polakom, że jak pandemia się skończy, 
żebyśmy zobaczyli, że wszyscy stoimy obok siebie i możemy powiedzieć że pandemia nas 
zjednoczyła, że tworzymy wspólnotę, jesteśmy wszyscy dla siebie ważni, potrzebni, bo 
najgorsze co może się stać, to to, że z pandemią sobie damy radę, a okaże się, że stoimy 
pomiędzy okopami. Musimy uczynić wszystko, żebyśmy po zakończeniu pandemii, byli 
dumnym narodem polskim. Możemy mieć inne poglądy, ale wiemy że jesteśmy dla siebie 
bliscy, potrzebni i stanowimy fajną wspólnotę. Szczepmy się, szanujmy się, nie dzielmy się, 
pomagajmy sobie, a z całą pewnością będzie dobrze. To jest sposób na to, żebyśmy przeszli 
przez to wszystko z podniesioną głową, zwycięsko i z najmniejszymi stratami w ludziach.  
 
Przewodniczący Rady Mariusz Kuźmicz  w imieniu Rady Gminy Skąpe przyłączył się do tych 
życzeń i  poprosił o przestrzeganie obostrzeń, bo jakie by one nie były, na pewno nie są dla 
mieszkańców wymyślane ze złych powodów. Musimy ich przestrzegać, mniej się poruszać, 
tylko w sytuacjach wyjątkowych tak naprawdę i może do 9 kwietnia wytrzymamy, może 
faktycznie liczba zachorowań spadnie.  
 
Ad. 8 Przyjęcie protokołu XXIX sesji Rady Gminy Skąpe. 

Przewodniczący Rady Mariusz Kuźmicz zarządził głosowanie nad przyjęciem protokołu 
z XXIX sesji. W wyniku głosowań elektronicznego i imiennego protokół został przyjęty 
jednogłośnie (protokół z głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu).  
 
 
Ad. 9 Zamknięcie obrad.  

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Mariusz Kuźmicz zamknął 
XXIX sesję Rady Gminy Skąpe o godz. 9.10.  
 
 

Przewodniczący Rady Gminy  
 

Mariusz Kuźmicz  
Protokolant sesji:  
Ilona Zalisz – inspektor 
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